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Jaké započaté akce se dokončí v letošním roce?

Největší investiční akcí letošního roku je výstavba kaple sv. Floriána a Šebestiána. Práce zdárně pokračují. Podle harmonogramu by 
mělo dojít k dokončení do konce roku 2017. Souběžně se řeší projekty schodů vinicemi, ozelenění návrší okolo kaple a vybudování 
zázemí pod kaplí.

Na Úkolkách a Na Salajce byla vybudována nová kanalizace a upraveny přípojky vody. V měsících září a říjnu dokončí 
firma Strabag, která uspěla ve výběrovém řízení, chodníky a komunikace v obou ulicích.
Počátkem září bude vybudována kanalizace v ulici Rumunská a následně se zde položí povrch ze živice.
Čekáme na projekty v ulici Vinařů a Podhájí, abychom zde mohli provést výstavbu komunikace. 
Dokončujeme projekt cyklostezky Olšovec – Přívoz.
Ve sportovním areálu se pracuje na dokončení oplocení a během měsíce září bude vybudována cesta vedle plotu, 
která naváže na stezku zdraví.

V bývalé budově OPP na náměstí jsme opravili místnosti v přízemí a firma Bachan zde zavede rychloobčerstvení.
Pracuje se i na projektu sportovní haly v areálu Kasáren a v příštím roce bychom chtěli požádat o dotaci.
Na všechny plánované investiční akce máme připraveny prostředky, čímž by nemělo dojít k problému v realizaci. 
Největší radost jsme připravili mládeži, neboť ve sportovním areálu je vybudován skatepark.
Před dokončením je nový psí útulek, který se umístěn u lesa v lokalitě Olšovec.

Děkuji za rozhovor

Na slovíčko s panem starostou...

Bzenecké drmolice
Oblékly trička namalovaná bzeneckou malířkou Lenkou Jurečkovou. 
Motivem je nová dominanta našeho města – kaple sv. Floriána a Šebestiána na Starém hradě.
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• Schvaluje:                                                                         
- Vypracování znaleckého posudku na trvalé odnětí lesního půdní-

ho fondu za účelem stavby cyklostezky Bzenec – Bzenec-Přívoz.

Z usnesení z  57. schůze Rady města Bzence 
konané dne 17. 07. 2017
Rada města:

• Bere na vědomí:
Informace starosty o:
- jednání na VaK Hodonín a.s. – přeložka vodovodu na ZŠ a MŠ  

Bzenec;
- účasti na dozorčí radě firmy EKOR, s.r.o. (Havlíčkova 1398/49a,  

Kyjov)

Informace tajemníka o:   
- legislativní změně zákona o střetu zájmů, která nově stanovuje 

povinnost podat čestné prohlášení veřejných funkcionářů dva-
krát. Poprvé do 30. 06. 2017 za předchozí rok 2016 předáním 
tajemníkovi nebo starostovi obce a podruhé se bude oznámení 
podávat ve lhůtě od 01. 10. 2017 do 30. 11. 2017, a to elektronicky 
na Ministerstvo spravedlnosti ČR

- Informace JMK, že pokud někdo z našich občanů vlastní pozemek 
pod silnicemi ve vlastnictví JMK,           aby se tito občané s nabíd-
kou na prodej pozemků přednostně obraceli na odbor majetkový 
KÚ JMK.

- programu Bzenecké pouti 2017 a Bzeneckého vinobraní 2017.
- Nařízení EP a Rady EU 2016/679, ze kterého vyplývá povinnost or-

gánu veřejné moci jmenovat   pověřence pro ochranu osobních 
údajů a povinnost zajistit totéž u organizací, které obec zřizuje. 
Toto nařízení je účinné od 25. 05. 2018.

• Schvaluje:
- Uzavření Veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu 

města Bzence č. 38S/2017 mezi městem Bzenec a  DDM Veselí 
nad Moravou, příspěvkovou organizací  (Hutník 1495, Veselí nad 
Moravou),  a to ve výši  20 000,- Kč na účely uvedené v žádosti č.j.: 
16/07093/MIST ze dne 08. 12. 2016.

- Pasport dopravního značení, který zpracuje p. Ladislav Malčík 
(Těmice 88) za cenu 45 000,-Kč.

- Vybudování olemování doskočiště skoku dalekého v areálu ZŠ  
a MŠ Bzenec gumovými profily pro oklepání písku z obuvi.

Z usnesení z  58. schůze Rady města Bzence 
konané dne 07. 08. 2017
Rada města:

• Bere na vědomí:
Informace starosty o:
- jednání na VaK Hodonín, a.s., kde byl účasten i předseda vlády ČR
- vydání petice na ochranu pitných vod
- jednání na Policii ČR v Brně
- jednání se zástupci organizace AVZO TSČ ČR Bzenec p.s. (náměstí 

Svobody 322, Bzenec) ve věci pozemků na Doubravě
- materiálu SPÚ o zveřejnění nepropachtovaného/nepronajatého 

majetku ve vlastnictví státu a příslušnosti hospodařit pro SPÚ
- upozornění KÚ JMK, odboru správního na přenos příslušnosti 

na základě veřejnoprávní smlouvy o odpovědnosti za přestupky  
a řízení o nich

- přehledu investičních akcí od roku 2015
- stavebních řízeních u SÚ Bzenec za uplynulé období

Z usnesení z  55. schůze Rady města Bzence 
konané dne 30. 05. 2017
Rada města:

• Bere na vědomí:
Informace starosty o:
- výsledcích a průběhu konání potravinové sbírky pro osoby 

v  hmotné nouzi, která probíhala od 12. - 31. 05. 2016 (projekt 
MPSV – celkově bylo rozdáno 296 balíčků)

Informace místostarosty Ing. Marka Novoměstského o:  
- oznámení MěÚ Kyjov – odb. ŽP a ÚP o zahájení projednání návr-

hu zadání změny č. 6 ÚP města Bzenec

Informace místostarosty Ing. Ivana Černého o:
- kontrole KÚ JMK Brno – odb. ŽP na dotace „hospodaření v lesích“ 

(dne 22.06.2017)
- skutečném stavu budovy v areálu Kasáren č. p. 500 (provoz DDM 

Veselí n. Moravou

• Schvaluje: 
- Přezkum hospodaření města Bzenec za kalendářní rok 2017 Kraj-

ským úřadem JMK Brno.
- Uzavření „Smlouvy o závazcích a ostatních právních vztazích při 

vybudování cyklostezky Bzenec – Bzenec Přívoz“  mezi městem 
Bzenec a Ředitelstvím silnic a dálnic ČR, Správa Zlín (IČ: 65993390, 
Fügnerovo nábřeží 5476, 760 01 Zlín), jejímž předmětem jsou zá-
vazky smluvních stran týkající se vybudování citované cyklostez-
ky, která je specifikována v dokumentaci pro územní řízení vypra-
cované Ing. Peterem Štefančíkem (Na Výhoně 3223, Hodonín).

- Uzavření Veřejnoprávní smlouvy s  městem Kyjov o poskytnu-
tí účelového příspěvku z  rozpočtu města Bzenec ke spolufi-
nancování „Minimální sítě sociálních služeb“ na r. 2017 ve výši  
78.101,- Kč.

Z usnesení z  56. schůze Rady města Bzence 
konané dne 21. 06. 2017
Rada města:

• Bere na vědomí:
Informace starosty o:
- poděkování Diakonie Broumov za uspořádaný sběr v našem měs-

tě a další spolupráci
- I. průběžném vyúčtování veřejné sbírky za období 04/2016 

- 03/2017 na obnovu kaple sv. Floriána a sv. Šebestiána – bylo 
schváleno KÚ JMK Brno

- upozornění pro občany ve věci ukládání odpadu mimo kontejne-
ry na jednotlivých stanovištích – bude zveřejněno v hlášení i v KT

Informace místostarosty Ing. Marka Novoměstského o:  
- vydání kolaudačního souhlasu s užíváním stavby „Bzenec – park 

Horní náměstí“

Informace místostarosty Ing. Ivana Černého o:
- připravované akci „rybník Bzenec – Olšovec“

Informace tajemníka o:   
- průběhu montáže šaten ve vestibulu KD Bzenec a návrhu na řeše-

ní rekonstrukce bufetu s posezením
- účasti na konferenci „Moderní veřejná správa 2017“ v Brně – řeše-

ní záležitosti existence obcí s pověřeným obecním úřadem (obce 
typu II pravděpodobně v tomto typu zaniknou a některé z nich 
– vybrané, budou transformovány na ORP)
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Informace místostarosty Ing. Marka Novoměstského o:  
- zahájeném řízení ze strany SZIF Praha ve věci aktualizace eviden-

ce půdy
- probíhajících řízeních na poli ŽP a dopravy

• Schvaluje: 
- Uzavření Dodatku č. 1 ke Smlouvě č. 042854/17/OSV o poskytnu-

tí finanční podpory na poskytování sociálních služeb mezi měs-
tem Bzenec a Jihomoravským krajem – navýšení o částku ve výši 
43 500,-Kč.

- Osazení nových herních prvků pro děti na pozemku parc. č. 762 
v k.ú. Bzenec za cenu do 350 000,- Kč včetně DPH.

- Výsledky výběrového řízení na obsazení pracovního místa refe-
rent sociálního odboru, a to Mgr. Lenku Štěpánčíkovou, roz. Uhlí-
kovou (Veselí nad Moravou) s nástupem od 01. 09. 2017.

Z usnesení z 15. zasedání Zastupitelstva města Bzence 
konaného dne 28.06.2017
Zastupitelstvo města:

• Bere na vědomí:
Informace starosty o:   
- jednání o R 55/09
- schválení desetiletého lesního hospodářského plánu radou měs-

ta – na hospodaření v obecních   lesích

• Schvaluje:
- rozpočtové opatření č. 4/2017
- závěrečný účet města Bzenec za rok 2016 – souhlas s celoročním 

hospodařením – bez výhrad
- účetní závěrku včetně výsledku hospodaření za účetní období 

roku 2016 sestavenou ke dni  31. 12.  2016

• Odložila:
- rozhodnutí o převodu pozemku parcel č.: 1196/3 (160m2) v k.ú. 

Bzenec pro vlastníky  bytových domů č. 1102 a č. 385 v ul. Ná-
dražní

Zdravím všechny čtenáře, kteří právě čtete, co se děje na našem 
domečku ve Bzenci. Po celý školní rok 2016/17 se v Olšovské 500 
scházela spousta dětí nejen v zájmových kroužcích a ve školičce 
pro nejmenší, ale také se tady několikrát konalo páteční nocová-
ní. Protože nastaly prázdniny, je na místě zhodnotit celoroční čin-
nost, a to jak věci zdařilé, tak ty, co jsou třeba dopilovat. Upřímně, 
ve Bzenci se mně skvěle spolupracovalo se zaměstnanci MÚ, za 
jejich vstřícnost jim patří velké poděkování. Bzenecké děti mě 
překvapily tím, jak jsou poslušné a brzy se naučily dodržovat pra-
vidla a díky tomu se nám podařilo společně vytvořit velice pří-
jemnou atmosféru v pravidelných hodinách kroužků a snad ještě 
více se to zúročilo na už zmíněném nocování. Prostě děti jsou 
obrazem svých rodičů, kterým tímto také děkuji za spolupráci  
a perfektní komunikaci. Během prázdnin jsme strávili na domeč-
ku týden plný legrace a zážitků. Děti si odnesly vlastnoručně vy-
robený věšák, figurky z domácí plastelíny … Naučily se nové hry  
a snad největší radost měly z příbytků pro skřítky, které vybudo-
valy v parku. A také nesmělo chybět prázdninové nocování. My-
slím, že by byla škoda jenom vzpomínat, tak budeme ve školním 
roce 2017/18 pokračovat.
Tak se budu těšit 

Blanka Vaníčková
Pedagog volného času

Folklor jako medicína… 
Lidé blázní po motivech 
moravského Slovácka, 
chtějí trika s ornamenty i obrazy šohajů

Ještě před pár lety se zdálo, že obdiv k folkloru je už doménou 
pouze tzv. slováckých krúžků. Dnes to ale vypadá, že se folklor 
stává hitem. 
Nebývalý boom tak zažívají ti, kteří si tradiční lidové ornamenty 
či součásti vesnických oděvů vzali jako předlohu pro nový trend 
v módě. Dvojice kluků, která stojí za facebookovou stránkou Trika 
z Kyjova. Nabízejí především trička s motivy folklorních regionů již-
ní Moravy.  Zatímco značka Tradice i Trika z Kyjova vznikla teprve 
nedávno, výtvarnice Lenka Jurečková ze Bzence kousek od Kyjova 
je jednou z ikon moravského Slovácka už dlouhé roky. Má za sebou 
více než čtyřicet autorských výstav a své obrazy vystavovala do-
konce v tisíce kilometrů vzdáleném Ulánbátaru.  

pokračování na straně 10



Vzpomínáte na to, čím vším jste chtěli být jako malé děti, nácti-
letí? Komu z vás se podařilo dávný sen proměnit ve skutečnost? 
Téma profese se chtě nechtě v našem životě objevuje už od 
mateřské školy. Jak ale vybrat tu správnou? Kdy uvažovat, že je 
na čase brát tyto úvahy zcela vážně? Možná dříve, než si vůbec 
dokážete představit. Skvělým pomocníkem může být kariérový 
poradce – odborník, který dobře pracuje s dětmi, dospívajícími 
i dospělými napříč profesemi či vzděláváním. Je dostupný úplně 
pro každého.

Volba povolání
Služby, které pomáhají najít smysl profesního směrování, již čtvr-
tým rokem poskytuje Centrum vzdělávání všem (CVV). Je odbor-
níkem v rámci individuálních i skupinových aktivit a prezentuje 
se také na veřejných akcích typu veletrhy pracovních příležitostí.
„Můžete nás navštívit na čtyřech pobočkách v  Jihomoravském 
kraji (Brno, Hodonín, Boskovice a Znojmo). Lidem v odlehlých 
částech regionu se chceme přiblížit pomocí online služeb. Těší 
nás rostoucí zájem o skupinové programy, například Re:START 
pro rodiče na/po rodičovské dovolené. Kariérové poradenství 
chceme podpořit především na základních, středních a vyšších 

Děti mají ve školce pravidelný režim dne, který se snažíme připra-
vit zábavný a pestrý. Již na podzim děti i s rodiči vyřezávali dýně  
a uspořádali výstavu před budovou. Každý měsíc jsme měli tema-
tické zábavné vzdělávací programy, navštěvovala nás maňásková  
a loutková divadélka, kejklíř a 2x ročně nám uspořádali koncert 
žáci ZUŠ Bzenec. Ani naše děti nezahálely a vystoupily v  KD na 
Vánočním a Velikonočním tvoření, v MŠ na Vánoční besídce a na 
jaře pro maminky. V únoru si děti užily školní karneval. Vyrazili jsme 
také na školní výlet do zábavního centra Galaxie ve Zlíně a navští-
vili MŠ I., kde bylo mobilní nafukovací planetárium. V červnu si děti 
vyzkoušely své schopnosti při soutěžích na zábavném dnu k MDD. 
K ukončení docházky předškoláků jsme měli i s rodiči rozlučkové 

Kam dál v kariéře? Udělejte první krok za vysněným cílem
odborných školách,“ popsala současnou strategii vedoucí cent-
ra CVV Hana Rozprýmová. Velký krok dopředu v této oblasti činí 
právě Jihomoravský kraj. Jako jediný v ČR zajišťuje dostupnost 
kariérového poradenství v takovém rozsahu.

„Dlouhodobě pracujeme s jednotlivci a jsme navázáni i na další 
instituce. Spolupracujeme s HR odborníky v  oblasti kariéry i se 
školami. Poskytujeme maximálně až 10 konzultací, zpravidla ale 
zájemci využijí v průměru dvě až tři,“ upřesnila Miluše Těthalová, 
kariérová poradkyně, která má na starosti pobočku v Hodoníně.

Konzultace probíhají zdarma v diskrétním prostředí. Jen za loň-
ský rok jich poradci CVV absolvovali více než 500. „Na pohovor 
jsem šla s daleko větším sebevědomím. Cítila jsem se příjemně 
a sebejistě a hlavně jsem věděla, že to je práce, kterou skutečně 
hledám,“ prozradila Martina, absolventka vysoké školy. Služeb 
CVV využila v době, kdy hledala pracovní uplatnění. 
Během několika setkání odcházela s jasnou vizí, co chce v životě 
skutečně dělat. Zjistěte více informací o kariérovém poraden-
ství na www.vzdelavanivsem.cz, nebo se rovnou objednejte  
na konzultaci:

odpoledne spojené s  pasováním na školáky, soutěžními disciplí-
nami a táborákem. Rodiče se zapojili do organizace a pohoštění  
a velmi přátelsky a v dobré náladě završili pohodový a klidný škol-
ní rok 2016-17. Velký dík patří rodičům za příjemnou spolupráci  
a sehranému kolektivu zaměstnanců MŠ II.
Během roku jsme pořídili nový nábytek do jídelny, do třídy a na 
chodbu. Přes letní prázdniny budeme měnit podlahu v jídelně 
i ve třídě. Čeká nás hodně práce, ale odměnou bude nové hezké 
prostředí. Děkujeme zřizovateli městu Bzenec a ZŠ za poskytnutí 
financí.

Učitelky Iveta Bednaříková a Jana Žáková

Radka Kučerová
Kariérová poradkyně – Znojmo
znojmo@vzdelavanivsem.cz
tel.: +420 727 969 592
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Martina Milotová
Kariérová poradkyně - Brno, Boskovice
milotova@vzdelavanivsem.cz
tel.: +420 702 157 701

Miluše Těthalová
Kariérová poradkyně - Hodonín
hodonin@vzdelavanivsem.cz
tel.: +420 702 165 343

MŠ II BZENEC KOLONIE
ŠKOLNÍ ROK  JSME SI OPĚT PĚKNĚ UŽILI…
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Slavnostní pasování předškoláků z MŠ III, ul. B. Němcové, proběh-
lo dne 20.června 2017 v základní škole. Předškoláci si v tento den 
přinesli své školní aktovky a společně se všemi dětmi z mateřské 
školy se vydali k základní škole. Tam na ně již čekali žáci 9. třídy, 
kteří si pro ně  pod vedením Mgr.M. Julínkové připravili bohatý 
program. Děti po splnění úkolů pan ředitel pasoval mečem na 
školáky a společně jsme si zazpívali písničky. Žáci 9. tříd tak po-
myslně předali žezlo další generaci žáků v základní škole. Budoucí 
školáčky zdobila krásná šerpa s nápisem „Budu školákem“, v ak-
tovce měli svoji první knížku, pamětní list a čtyřlístek pro štěstí. 
Žáci 9. tříd potom provedli děti z MŠ základní školou, ukázali jim 
třídy, šatnu, tělocvičnu, bazén, jídelnu a byli jsme se také podí-
vat za kamarády do 1. tříd. Předškoláci i ti menší byli plni zážitků  

a společně poděkovali velkým kamarádům za krásné dopoledne, 
které si pro ně připravili.
Předškoláci si také na památku v mateřské škole vyrobili vlastno-
ručně malovaná trička a v měsíci červnu měli své tablo vystavené 
v papírnictví na náměstí ve Bzenci.
Přejeme všem budoucím prvňáčkům hodně úspěchů ve školních 
lavicích a radost z nových vědomostí.
Toto cestou chceme poděkovat za vzornou spolupráci a přípra-
vu paní učitelce Mgr. Julínkové, žákům 9. tříd přejeme, ať se jim  
v dalším studiu daří a vychází vše podle jejich představ.

Ivona Tomaštíková, Radka Holková
učitelky MŠ III, ul. B. Němcové

Hola, hola, škola  volá…Hola, hola, škola  volá…



„U čtení je známo, že kvantita dělá kvalitu. Čtenář potřebuje 
hodně pozitivních zkušeností. Ty získá tím, že čte příběhy, že se 
ponoří do knihy.  Dítě si pocity štěstí se čtením ale spojuje už ve 
chvíli, kdy sedí u mámy na klíně a čtou si.“
V dnešní době není u dětí velký zájem o čtení,  raději se zabaví  
u televize, tabletů a smartphonů. V  hodinách čtení se snažíme, 
aby nebylo čtení příběhů a pohádek pro děti jen úkolem, ale 
aby je čtení bavilo. Domluvili jsme se v naší třídě, že když někdo 

přečte knihu, přinese ji spolužákům ukázat a řekne jim, co bylo 
v příběhu nejzajímavější, co je zaujalo. Za každou přečtenou kni-
hu dostaly děti rybičku -  úlovek, na kterou si napsaly svoje jméno 
a název knihy. Papírové rybičky jsme pověsili do sítě na chodbě. 
Překvapilo mě, že děti  přečetly hodně knih, půjčovaly si je mezi 
sebou nebo z knihovny. Nejvíce knih v tomto roce přečetla Anič-
ka Dokoupilová /36/ a Marianka Břízová /23/.
PaedDr. Miroslava Kosířová

PRÁZDNINY VE ŠKOLE
Že období prázdnin ve škole a školkách je obdobím klidu, se 
může jen zdát. Sotva opustí školní budovy děti, žáci a učitelé, 
nastupují různí řemeslníci a malíři. 

Nejvíce rušno bylo v letošním létě v budově MŠ I v Olšovské 
ulici. Zde proběhla kompletní výměna všech radiátorů a fini-
šuje se s rekonstrukcí celé kotelny. Ta původní ze sedmdesá-
tých let už měla odslouženo, je tedy nahrazena novou mo-
derní technologií vytápění a po zateplení celé budovy si tak 
slibujeme další úspory energií a financí.
V  MŠ II v ulici Podhájí bylo vyměněno linoleum v  jídelně  
a herně, v obou místnostech byl opraven sokl a stěny dostaly 
nový kabát.

V MŠ III v ulici Boženy Němcové byl relativně klid. Ale i zde 
plánujeme v nejbližší době doplnění školní zahrady o nějaké 
herní prvky pro děti, které nahradí ty staré, které již nebylo 
z bezpečnostních důvodů možné používat.
V budově školy probíhaly běžné údržbářské a zednické práce 
a malování. A větší úpravy nás čekají v příštím roce, kdy počí-
táme mimo jiné s dokončením rekonstrukce kotelny a budo-
váním víceúčelového hřiště v areálu školy.

Mgr. Bc. Jiří Adamec
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I. kategorie:

1. Tamara Austová
2. Nelly Zelená
3. Jitka Burešová
4. Valentýna Kuchařová
5. Elena Pekárková
6. Kamila Faltýnková

Miss sympatie
Valentýna Kuchařová

II. kategorie:

1. Lucie Varadínková
2. Eliška Stočková
3. Nella Klobásková
4. Radana Břečková
5. Sabina Jemelíková
6. Kateřina Vratislavská

Miss sympatie
Eliška Stočková

III. kategorie:

1. Lucie Látalová
2. Justýna Vránová
3. Patricie Dobřecká
4. Barbora Kusáková
5. Anna Černá
6. Barbora Kozumplíková

Miss sympatie
Justýna Vránová

IV. kategorie:

1. Lenka Lundová
2. Sára Tomiová
3. Aneta Jemelíková

Miss sympatie
Aneta Jemelíková

V sobotu 20. května 2017 proběhla v tělocvičně ZŠ Bzenec soutěž v aerobiku.
V úvodu vystoupily mažoretky 2. a 3. třídy se skladbou Via Sofia a dívky z kroužku aerobiku se skladbami Pět minut v Africe, No Money 
a Ego. Soutěž byla rozdělena do 4 kategorií podle věku. Nejmladším dětem předcvičovala cvičitelka Aneta Jemelíková, starším dívkám 
cvičitelka Marcela Žůrková. O přestávkách vystoupily gymnastky z klubu ve Veselí nad Moravou, Sabina a Lenka se skladbou Toulavá a 
mažoretky Nela a Lucka se skladbou Cheap Thrills. Děti si mohly zasoutěžit s balonky i obručemi.

VýSLEDKOVÁ LISTINa:

Chtěla bych poděkovat všem, kteří se podíleli na organizaci soutěže a sponzorům, díky nimž získali soutěžící krásné ceny.

Sponzoři: SRPŠ při ZŠ Bzenec, Městský úřad Bzenec, p. Táňa Lagová, Wiky s.r.o. Bzenec, Sádrointeriér P. Šmach, květinářství Jasmína  
D. Třísková, restaurace Krystal p. J. Horňák, p. P. Trlida, p. M. Klobásková, SYSCOM Bzenec

PaedDr. M. Kosířová

SOUTĚŽ V aEROBIKU 2017
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Ještě než nám začnou prázdniny, rozhodli jsme se uspořádat turnaj v beach volejbalu. Děti z 2. a 3. třídy utvořily dva týmy, které se 
utkaly ve velice vyrovnaném zápase. 
Podle názoru dětí to byla nejlepší akce letošního školního roku. Možná je to tím, že byla poslední.  

Mgr. Ludmila Sotolářová

Letošní titul Miss aerobik ČR 2017 Kadet získala Terezka Sečkařová, žákyně VI. třídy ZŠ Bzenec. Kadetky vybrané z regionálních kol 
při Miss aerobik tour soutěžily na celorepublikovém semifinále a finále v Mladé Boleslavi, které pořádala společnost Esprit Team s.r.o. 
Terezka se hned po první disciplíně, kterou bylo třicetiminutové cvičení podle lektora, dostala do vedení soutěže. Zabodovala i při 
představení se porotě ve společenských šatech a bodový náskok si udržela i po třetí disciplíně, určené 10 vybraným finalistkám, kterou 
byl rozhovor s moderátorem, a suverénně zvítězila a přivezla do Bzence vytoužený titul Miss aerobik ČR 2017 v kategorii Kadet.
Rádi bychom touto cestou vyslovili naše poděkování obětavé paní učitelce, PaedDr. Miroslavě Kosířové za to, že v roce 2012 přivedla 
naši vnučku Terezku k aerobiku, jelikož se již pátým rokem věnuje soutěžnímu aerobiku Master Class a prvním rokem dokonce spor-
tovnímu aerobiku; a o tom, že se jí daří, svědčí desítky převážně zlatých medailí. 
Věříme, že v našem městě je více tak úspěšných dětí, které reprezentují Bzenec, je jen škoda, že se o nich tak málo ví.

babička a dědeček Dvořanovi

V BEaCHTURNaJ
VOLEJBaLU

MISS AEROBIK ČR 2017 /kategorie 11-13 let/
Terezka Sečkařová
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„Slovácko je pro mě nejkrásnější část naší země,“ říká malířka 
Lenka Jurečková. Nejúžasnější pohled na nejkrásnější část naší 
země – moravské Slovácko – je pohled z  kopce Starého hradu 
v Bzenci. Tvrdí to alespoň bzenecká rodačka Lenka Jurečková, kte-
rá se v tomto překrásném kraji narodila a vzala si jej jako „mustr“ 
pro svou tvůrčí práci. Sympatická, bezprostřední malířka, která si 
verbíře, cimbálky a vůbec vše, co dělá Slovácko Slováckem, zami-
lovala. Předlohami jejích dynamických, barvami hýřících obrazů je 
ale i tamní barvitá krajina. S charakteristickými vinohrady, poli, kos-
tely, božími mukami, křížky, mlýny a mizející lidovou architekturou. 
„Nikde na světě jsem neviděla krásnější krajinu, nepila lepší víno, 
necítila se tam mezi lidmi tak dobře. Máme krásné kroje, regiony 
svá nářečí a silně udržované tradice. To je naše bohatství,“ vyznává 
se z lásky k rodnému kraji. „Chci to všem ve svých obrazech ukázat. 
Ukázat naše Slovácko v těch nejlepších barvách,“ vysvětluje Lenka 
Jurečková. 
V poslední době jste kromě malování obrazů navrhovala i mo-
tivy na trička právě pro firmu Trika z Kyjova. Jak se Vám tenhle 
nápad líbí?
 Šohajům z Kyjova fandím moc. Jako všem, kteří začali oblečení  
inspirované folklorem vyrábět ve velkém. Já jsem byla jen přizvána 
ke spolupráci na dvou motivech. Tričko Strážnice a Kyjovská skočná 
jsou totiž reprodukce mých obrazů. Stává se ale také, že soubory 
nebo sbory si u mě nechají vytvořit návrh a kluci z Trika z Kyjova 
jim ho na mnoho kusů natisknou. Sama maluji na textil originální 
slovácké i jiné motivy, jablíčka, ptáčky a ornamenty, ale i postavy 
tanečních párů nebo muzikantů už skoro 20 let. Trička a la krojo-
vá košula, šaty, halenky, kravaty. Nedávno jsem si dokonce zkusila 
techniku modrotisku a ušila sukně. 
Neláká Vás být i módní návrhářkou? 
Kdysi jsem jí dokonce chtěla být, být Blankou Matragi by se mi váž-
ně líbilo. Já jsem se ale rozhodla malovat obrazy. Cítím se tak v tvor-
bě svobodnější! A hlavně, já prostě neumím dělat byznys.
S takovou úžasnou láskou k folkloru se asi člověk musí narodit. 
Nebo Vás k němu přivedl někdo konkrétní? 
Folklorem žiji od malička. Pocházím ze Slovácka, ze Bzence, z rodi-
ny, kde je normální si při práci zpívat. K mým rodičům lidová písnič-
ka patří neodmyslitelně. Zpívají si ve vinohradě, v autě, ve vinném 
sklepě denně. Bratr je po nich velmi muzikální, já jsem začala „ten 
folklor“ malovat. Až na vysoké škole v Olomouci mě ale oslovil svou 
tvorbou můj profesor malby ak. mal. Ladislav Jalůvka. Ten mě i na 
cestu zpracovávání motivů slováckého folkloru, krajiny a mizející 
lidové architektury navedl. 
Jak se dynamické slovácké motivy líbily návštěvníkům ka-
várny v pasáži pražské Lucerny, kde jste do konce května  
vystavovala?
 Ta výstava byla v úplném centru metropole, v hlavním městě, ve 
kterém teď žiji. Jsem za ni moc ráda, protože kde ještě už to naše 
Slovácko ukázat víc? Tudy proudí denně spousty lidí. Snad si aspoň 
někteří všimnou. Pražáci i turisti jsou velmi vnímaví. A hodně ote-
vření všemu. Aspoň se mi zdá. Zajímají se a rádi poznávají. Mé ob-
razy jsou často spíše abstraktnějšího rázu. Při výstavách pod ně ale 
píši popisky, skoro vzdělávací, např. Vinohrad v Syrovíně, Kaplička 
mezi Bzencem a Vracovem, Blatnické búdy, Fašank ve Strání, Stráž-
nický verbuňk, Jízda králů ve Skoronicích atd. Koho to zaujme, tře-
ba si ten název rád vygoogluje. A i o to mi jde. To mám na tom ráda. 
Jak se folklor prolíná do Vašeho každodenního života? 
Do běžného života se mi folklor prolíná denně. Každý den poslou-
chám nějakou cimbálovou muziku, občas za živou vyrazím ven  
i tady v Praze. A co toho hraní tady v hlavním městě je! To by nikdo 
nevěřil. 
Určitě máte i svůj vlastní kroj – v dnešní době velkou vzácnost. 
Oblékáte se do něj ráda? 
Staré krojové součástky ráda oblékám už dávno na různé příleži-
tosti. Nejvíc na své vernisáže, ale i kamkoli jinam. Kyjovské a dub-
ňanské jupky, javornický lajbl, kordulku z Blatničky nebo Kyjova  

pokračování ze strany 4

i různé sukně po babičkách a tetičkách skoro sto let staré kupuju 
na krojových bazarech. Nosím je s úctou a pokorou. Miluji tyto věci. 
Asi až v mých 28 letech mi maminka pořídila kroj kyjovský, úplně 
nový. Nosím ho dost často na Moravě. Loni v létě jsem si splnila 
svůj sen a nechala si od kamarádky z Velké nad Veličkou, která sbí-
rá po stařenkách staré krojové součástky, poskládat kroj horňácký. 
Horňácko je vůbec moje velká láska! 
Zažívá podle Vás folklor v poslední době boom? 
Asi ano. Já to ale tolik nevnímám. Asi právě proto, že nemám ráda 
„ty masy“. Mezinárodní folklorní festival Strážnice je skvělý. Horňác-
ké slavnosti zbožňuji. Na Slováckém roku v Kyjově nikdy nesmím 
chybět. Je to pro mě ale spíš o setkání s lidmi, které jsem třeba 
celý rok nebo déle neviděla. To mám na těch festivalech moc ráda. 
Folklor jsou pro mě i taneční vystoupení, pěvecké sbory, ukázky na 
pódiích, ale mnohem více prožívám tradice s rodinou a při každém 
ročním období je pro mě práce ve vinohradě svátek. Pak vinobraní. 
Práce ve sklepě. Práce s koštováním a ošetřováním mladého vína. 
Moji rodiče, jejich písničky, láska a zázemí, to je pro mě nejsilnější 
lék na všechny strasti z hektického života ve velkoměstě. To pak 
člověk nejvíc cítí, že si potřebuje udržet to, co má. Co mu zanechali 
předci. To jsou ty tradice, ta jejich síla. 
Jakým způsobem pracujete? 
V plenéru nebo na festivalech si kreslím do skicáku nebo fotím.  
Skici pak využívám při malování v atelieru. Inspiruji se ale i na inter-
netu, na youtube… Délka kreslení nebo malování záleží na techni-
ce. Akvarel je hotov hned, olej trvá někdy i měsíce. 
Dá se skloubit rodina a takto tvůrčí práce, která asi nejde úpl-
ně na povel? 
Všechno, co jsem teď popsala, mě inspiruje. Načerpám a pak, v Pra-
ze, vstřebávám a tvořím. Nutit se nemusím. Spíš se často kvůli sta-
rostem o své tři děti a domácnost musím krotit. Potřebovala bych 
spíš, aby byl den delší. 
Kde jste naše překrásné barevné moravské Slovácko propago-
vala ze všeho nejdál?
 Nejdál jsem vystavovala v mongolském Ulánbátaru. Pozvalo mě 
tehdy v roce 2005 velvyslanectví ČR, abych ukázala své obrazy tolik 
ovlivněné tradicemi a krajinou stejně tak, jak jsou vidět na tvorbě 
umělců a výtvarníků tam. Krajina, kroje, koně, to jsou jejich hlavní 
motivy. Ty mé jsou vlastně stejné, takže reakce byla velmi pozitivní. 
Je podle Vás důležité udržovat tradice? 
Tradice k našemu národu neodmyslitelně patří. Vnímám to nejvíc 
přes lidovou píseň. V nich je řečeno vše o lásce, radostech, smutku, 
vojně, smrti. O víře. O tvrdé práci na poli. O pití vína, kořalky, ale  
i o dobrém jídle. O štěstí a neštěstí obyčejného života. Je dobré se 
nad těmi texty zamýšlet a přenášet jejich význam do současnosti. 
A třeba si z nich brát i příklady. 
Zdroj : příloha zpravodaje AGRObase,, 20. červen 2017, 
str, 12 a 13, autorka Hana Raiskubová - (zkráceno)
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Letošní příměstské tábory se opět nesly v duchu kreativity a sportu 
a zájem o ně překonal i loňský rekord.

Na dvou kreativních táborech se děti ve věku 5-13 let zcela ponoři-
ly do své fantazie a výsledkem byla obrovská hromada nádherných 
výrobků. Obarvily si hedvábný šál metodou zapouštění barev, vak 
na záda sprejovaly, razítkovaly a konturovaly, vyrobily náramek na 
dvojitém drátu, aplikovaly na rozličné podklady různé typy barev, 
včetně prokládání voskovými vrstvami, modelovaly z polymerové 
hmoty, brousily sklo, dekorovaly diář s bambulkou, vyrobily beto-
nový svícen, dřevěný magnet i lampu se Zvonilkou a mnoho další-
ho. Hlavním výrobkem, na kterém pracovaly průběžně celý týden, 
se však stal prázdninový deník. Tentokrát ve stylu Instagramového 
alba. Od výroby obálky, přes zdobení jednotlivých stránek různými 
výtvarnými technikami, až po svázání knihovnickými kroužky, si 
děti dávaly záležet na každém kroku a pečlivě tvořily základ pro za-
znamenávání prázdninových zážitků a lepení rodinných fotografií. 
Také se věnovaly prázdninové zábavné angličtině s paní učitelkou 
Uličnou a s lektorkou Martinou Kůřilovou se naučily drátenickému 
řemeslu. Miluška a Pavel Jurečkovi rozezněli celá kasárna svojí ho-
dinou zpěvu, krásné písničky si děti notovaly ještě cestou na oběd. 
Poslední den se nesl ve znamení velkého pátrání po pokladu mi-
mořádného rozsahu. Indicie napovídaly, kudy pokračovat v cestě  
k cíli a poklad byl samozřejmě objeven. Jednou v zámeckém parku, 
podruhé v lese, ale pokaždé byl na místě připraven i pan Svačinka 
se svým obřím grilem plným dobrot.
Po společně stráveném týdnu si každý domů odnášel nové nápady, 
plnou hlavu inspirace a zážitků, a také spoustu výrobků v té nej-
vyšší kvalitě. 

Třetím příměstským táborem byl sportovní. A nutno podotknout, 
že odvážlivci, co se přihlásili, dostali zabrat opravdu důkladně. 

Ne nadarmo se mu přezdívá Brutus camp (připravené aktivity ale 
zvládly i drobné blonďaté víly). Počasí bylo objednáno vskutku lu-
xusní a díky nadstandardním vztahům s okolními kluby si mohli 
naši sportovci vyzkoušet ve Vracově národní házenou, v Kyjově at-
letiku a basketbal a ve Bzenci fotbal. Jeden den strávili i na koupali-
šti v Těmicích, ale rozhodně nelenošili. Lana, beach volejbal a luko-
střelbu doplňovaly vodní aktivity, včetně největší vodní bitvy, jaká 
kdy na koupališti proběhla. Poslední den byl věnován prozkoumá-
ní meandrů řeky Moravy a závěrečnému vyhlášení šampionů.

Chtěla bych poděkovat lektorům, vedoucím, svačinářům a všem, 
kdo přispěli ke zdárnému průběhu. Děkujeme nastotisíckrát i ba-
bičce Němečkové, babičce Uličné a Milušce Jurečkové za vynikající 
buchty, které vydržely asi tři vteřiny. V neposlední řadě letí naše 
díky do restaurace Lidového domu, kde se nám postarali o báječné 
obědy. Také moc děkujeme Rodinnému vinařství za dárky pro obě-
tavé trenéry ve Vracově a v Kyjově
Největší díky patří samozřejmě městu Bzenec za podporu, bez kte-
ré bychom nemohli vůbec fungovat.

A všichni organizátoři a vedoucí děkují dětem, které byly bezvad-
né, šikovné a úžasné, byla radost s vámi strávit několik prázdnino-
vých dní. 

A slibujeme rodičům, že příští rok nabídku táborů rozšíříme, aby 
se dostalo na všechny a nemuseli jsme je z kapacitních důvodů 
odmítat. 
Hledáme tedy nové posily na posty lektorů, asistentů i trenérů, 
není pro nás důležité, zda máte nějaké formální pedagogické kur-
zy, hlavní je pro nás láska k dětem, optimismus a nadšení. Hlásit se 
můžete na mailu : bzeneckyklubik@seznam.cz
Irena Koukalová Uličná

Bzenecký klubík
 

příměstské tábory
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Rok utekl jako voda a my jsme se vraceli na tábořiště Markrabku 
pod Bouzovem, abychom zde opět prožili krásných 14 dní. Ten-
tokrát se děti proměnily v trpaslíky a pod vedením Thorina, Bilbo 
Pytlíka a Gandalfa se vypravily na strastiplnou cestu plnou nástrah  
a dobrodružství přes celou Středozem až k Osamělé hoře, aby zís-
kaly uloupený poklad hlídaný obávaným drakem Šmakem. Každý 
den na ně čekaly další úkoly, které musely společnými silami zvlád-
nout, aby se nakonec mohly utkat se Šmakem, získat pro Thorina 
drahokam Arcikam a odnést si domů kousek z pokladu. 
Děti nám rostou, rok od roku jsou šikovnější, a tak se s nimi mů-
žeme pouštět i do složitějších tábornických aktivit. Letos si napří-
klad všichni poprvé zkusili bez pomoci udělat ohniště a uvařit si v 
kotlíku na oběd rizoto pro sebe i vedoucí. I přes počáteční obavy 
většiny dětí jsme se všichni výborně najedli a nic nezbylo. 
Mezi náročným putování Středozemí se našel i čas na výlet do Mla-
dečských jeskyní a do muzea Olomouckých tvarůžků v Lošticích, 
které vřele doporučujeme navštívit, co ovšem nedoporučujeme 
je tvarůžková zmrzlina. I tento rok nám počasí vyšlo vstříc a skoro 
celých 14 dní bylo krásně a slunečno, a tak jsme se mohli vyřádit  
v řece Třebůvce nebo na koupališti v Lošticích. 
V neposlední řadě musíme pochválit děti za naprosto vzorné  
chování. Zvládly všechno na výbornou  a byly skvělé. 

Chtěli bychom poděkovat našemu městu za finanční příspěvek na tá-
bor, firmě R.I. Okna, a.s. a řidiči panu Soukupovi za dopravu táborové-
ho materiálu. Velké poděkování patří také všem vedoucím, kteří nám 
pomáhali a věnovali nám 14 dní svého volna. 

Jarmila Miškarová
T.J. Sokol Bzenec, Pobyt v přírodě

SEFOGa
aneb Cesta tam a zase zpátky

Letní tábor
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I v  roce 2017 pokračovaly výměnné pobyty v  rámci družeb-
ních styků mezi městy Bzenec, Egeln a Mürs-Erigne. 
Tradiční Dny Evropy se uskutečnily ve dnech 15.6. – 18.6. 2017 
ve francouzské Mürs-Erigne.
Za naše město se této akce zúčastnilo celkem 22 osob. Delega-
ci tvořili radní, zastupitelé a občané města, kteří se v minulosti 
na družebních setkáních podíleli.
 Program Dnů Evropy probíhal v  rámci kulturního festivalu 
města a odehrával se většinou v městském parku. Jeho sou-
částí byla, mimo jiné, prohlídka města Angers, různá kulturní 
vystoupení i pracovní setkání čelních představitelů všech zú-
častněných měst, tentokrát i se zástupci španělského města 
Tudela del Duero. Bylo dohodnuto, že družební akce budou 
probíhat i v příštích letech. Dospělí se setkají v příštím roce na 
Bzeneckém krojovaném vinobraní. Pokud bude mezi mladými 
zájem, budou probíhat i prázdninové výměnné pobyty. I tato 
akce pak proběhne příští rok v našem městě.

Druhou družební akcí tohoto roku byl již tradiční výměnný po-
byt mládeže. Po loňském roce, kdy hostitelem akce bylo město 
Mürs-Erigne, se setkala mládež všech tří měst od 8. do 15. čer-
vence v německém Egelnu.
Delegaci tvořilo 16 osob – 8 chlapců, 5 děvčat a 3 dospělí. 
 Hostitelé připravili pro všechny bohatý sportovní, poznávací 
i kulturní program. První den jsme se sešli na radnici v Egelnu, 
kde nás oficiálně přivítal starosta města pan Reinhard Luckner. 

Družební akce v roce 2017

Poté jsme hledali motiv na společné graffiti, které bylo pozdě-
ji realizováno na jedné z budov města.
V pondělí byl v plánu výlet do Berlína. Nejdříve jsme absol-
vovali okružní jízdu městem a pak nás ohromila architektura 
a majestátnost Říšského sněmu. Mohli jsme si celou stavbu 
prohlédnout z venku i zevnitř. Dokonce jsme chvíli poseděli 
i v jednacím sále německého parlamentu, na chodbách jsme 
se pokusili rozluštit některé nápisy ruských vojáků z  konce 
druhé světové války a nakonec jsme vystoupali do prosklené 
kopule, odkud se nám naskytl úžasný pohled na celý Berlín. 
V úterý jsme navštívili Labský park v  Magdeburku a projeli 
jsme se na lodi fascinující křižovatkou vodních cest na Labi.
Středu jsme trávili výrobou již zmíněného graffiti. Pod dohle-
dem profesionála jsme se stali na půl dne všichni sprejery a 
vytvořili jsme obraz, který bude společně strávené dny připo-
mínat dlouhou dobu.
Ve čtvrtek jsme se vrátili do v minulosti rozděleného Německa.  
Prošli jsme část bývalé státní hranice a vyzkoušeli jsme si, jak 
probíhala celní a pasová kontrola mezi Východním a Západním  
Německem.
Pátek jsme strávili většinu dne v hostitelských rodinách. Večer 
byla akce zakončena na Vodním hradě v Egelnu při kulturním 
programu se všemi účastníky, organizátory i hostitelskými 
rodinami.

Mgr. Bc. Jiří Adamec
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Je škola s dlouholetou tradicí patřící k nejvýznamnějším v re-
gionu. Škola disponuje moderně vybavenými pracovišti. Žáci 
gastronomických a cukrářských oborů mají možnost pracovat 
při společenských a gastronomických akcích, rautech, degus-
tacích nejen v rámci republiky, ale i v zahraničí. V rámci odbor-
ného výcviku měli  žáci několikrát možnost pracovat v prosto-
rách pražského Hradu a setkat se s významnými osobnostmi 
včetně prezidenta České republiky. Výuka oborů lesnických, 
zahradnických, rybářských a ekologických probíhá v krásném 
prostředí poblíž chráněné krajinné oblasti. Žáci všech oborů 
se zúčastňují zahraničních stáží, nejlepší reprezentují školu v 
celorepublikových i mezinárodních soutěžích, kde pravidelně 
získávají nejvyšší ocenění. Škola pro své žáky zajišťuje mys-
livecké zkoušky, odborné kurzy gastronomické, cukrářské, 
odborné kurzy lesnické a další. Žáci tak během studia mohou 
získat řadu profesních osvědčení, která mohou zvýšit možnos-
ti jejich uplatnění na trhu práce. Součástí školy je Domov mlá-
deže, který poskytuje ubytování, stravování a  využívání vol-
ného času pro žáky formou kroužků a jiných organizovaných 
činností.

Obory vzdělání:
Čtyřleté obory poskytující střední vzdělání s maturitní zkouškou
• Hotelnictví – příprava odborných pracovníků v oblasti gastrono-
mie, hotelnictví a cestovního ruchu. Odborné praxe žáků probíhají 
i v zahraničí např. Rakousko, Německo, Řecko, Anglie.
• Ekologie a životní prostředí – absolventi získávají úplnou kvali-
fikaci středoškolsky vzdělaných odborníků v oblasti ochrany příro-
dy a životního prostředí a lesnictví.

Dvouleté nástavbové studium
• Podnikání – absolventi si prohloubí znalosti v předmětech eko-
nomie, účetnictví, marketingu, zakládání a řízení firem, výpočetní 
technice, v právu a psychologii.
• Mechanizace zemědělství a lesního hospodářství – absolvent 
se uplatní v mechanizovaných provozech zemědělské nebo lesní 
prvovýroby při využívání zemědělské nebo lesnické techniky a za-
bezpečování její provozní spolehlivosti a oprav.

Tříleté obory poskytující střední vzdělání s výučním listem
• Cukrář – žáci se naučí vyrábět široký sortiment cukrářských vý-
robků, a to včetně zdobení slavnostních dortů. Pravidelně se zú-
častňují prestižních soutěží cukrářů, kde získávají nejvyšší ocenění.
• Kuchař-číšník – obor připraví vysoce kvalifikované pracovníky k 
zajištění hotelových a restauračních provozů. Škola sleduje moder-
ní trendy studené i teplé kuchyně, barmanství, somelierství, zdo-
bení potravin a další.
• Zahradník – žáci se seznámí s květinářstvím, vazačstvím a aran-
žováním květin, sadovnictvím, zelinářstvím, ovocnictvím, vino-
hradnictvím a vinařskou technologií.
• Lesní mechanizátor – absolventi jsou připraveni pro práci s 
mechanizovaným ručním nářadím a obsluhu mechanizačních pro-
středků při pěstování a ochraně lesů, při těžbě, soustřeďování a 
odvozu dříví apod.
• Rybář – absolvent patří ke kvalifikovaným odborníkům v oblasti 
chovu sladkovodních ryb v rybnících různých druhů a velikostí, v 
rybolovných zařízeních a vodních tocích.
• Potravinářská výroba – žáci zvládnou technologii jednodu-
chých cukrářských výrobků z pevných těst, listového těsta, pálené 
a šlehané hmoty.
• Zahradnické práce – absolventi získají znalosti v technologii 
ošetřování zahradnických zemin, v odborné práci při výsadbě a 
pěstování květin, vazbě a aranžování květin.
Jednoleté zkrácené studium – pro absolventy, kteří získali 
střední vzdělání s maturitní zkouškou nebo výučním listem v 
jiném oboru vzdělání

• Hotelnictví
• Lesní mechanizátor
• Kuchař-číšník
• Cukrář
• Zahradník
• Rybář

náměstí Svobody 318, Bzenec
tel.: 518 384 527, 518 670 655
info@sosbzenec.cz, www.sosbzenec.cz

Střední škola gastronomie, hotelnictví a lesnictví Bzenec,
příspěvková organizace
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má za sebou velmi úspěšný školní rok, v němž dostala spoustu 
šancí k prezentaci v oblastech, jako jsou cukrářství, gastronomie, 
barmanství, sommelierství a baristika. Žáci školy se účastnili řady 
soutěží, na nichž získali nové dovednosti. Pod vedením odborných 
učitelů dosáhli vynikajících výsledků, a to zejména v cukrářských 
dovednostech, v nichž se zařadili mezi nejlepší odborníky v České 
republice. „Každá soutěž, které se žák zúčastní, posiluje jeho moti-
vaci stát se vyhledávaným odborníkem ve svém oboru. Překonat 
nervozitu a vystoupit před odbornou porotou je pro žáka velmi 
náročná záležitost, která se mu však v jeho profesním životě bude 
hodit,“ říká Mgr. Petr Úředníček, zástupce ředitele školy pro prak-
tickou výuku.
 
Mezi nejvýznamnější soutěže, kterých se v  uplynulém roce 
studenti školy zúčastnili, patří:
• Barmanská soutěž Bzenec Cup 2017 
• Gastro Junior, Brno
• Svatební dort roku 
• AHOL CUP 2016, Ostrava 
• Moravský pohár 2017
• Gastro Kroměříž Tescoma Cup 2017 
• Amundsen Cup 2017, Prostějov 
• Mladý sommeliér, Piešťany
• Barmanská soutěž ve Frenštátu pod Radhoštěm 
• Gastro Hradec, Hradec Králové 
• Sladké opojení, Kroměříž
• Birell Cup, Brno 
• Číšnický pětiboj, Ostrava
• Gastronomická soutěž o pohár hejtmana Jihomoravské kraje 
 
Střední škola v Bzenci již dlouhodobě patří mezi vyhledávané part-
nery jak pro soukromé, tak pro státní firmy. V oblasti cateringu je 
pravidelně objednávaná na velké společenské akce, v posledním 
době to byla akce Sportovec Jihomoravského kraje anebo VIII. letní 
olympiáda dětí a mládeže České republiky. Mezi důležité partnery 
školy patří město Luhačovice, kde se žáci pravidelně účastní všech 
významných událostí. Hotel Ambra, hotel Pohoda a hotel Přehrada 
jsou místa, kde si studenti ověřují své získané dovednosti přímo 
v  praxi. Vizitkou žáků jsou pak spousty spokojených zákazníků 
v celém Jihomoravském kraji. 
V nadcházejícím školním roce je cílem školy si tuto vysokou úro-
veň udržet. Žáci se budou snažit přiblížit gastronomii veřejnosti, 
a to přímo na jejich výukovém středisku v hotelu Junior, kde bude 
probíhat spousta prezentací s  možností ochutnávek pro širokou 
veřejnost. 

Když se podíváme na uplynulý školní rok, uvědomíme si, že se 
nejednalo jen o pouhé vzdělávání ve školních lavicích, ale také o 
spoustu doprovodných akcí, které vhodným způsobem toto vzdě-
lávání doplňovaly.  Během minulého školního roku bylo uskutečně-
no víc jak 50 akcí, které pokrývaly oblasti společenské, vzdělávací, 
dovednostní, odborné, vědomostní, praktické, kulturní i sportovní 
např. Bzenecké vinobraní, exkurze do lázní Luhačovice a  Úpravny 
vody Bzenec, vědomostní soutěž YPEF, prezentace firem Oregon, 
Stihl, exkurze NPR Čertoryje, Moravanské lúky, PR Horky, lesní 
školka Kladíkov – školkování, zalesňování, výlov rybníka Apollo, 
mezinárodní soutěže Dřevorubec junior 2017 a Soutěž rybářských 
škol, návštěvy divadel Zlín, Uherské Hradiště a turnaje ve florbalu, 
stolním tenisu aj.

Žáci tak získali i zkušenosti, které by pouhým vzděláváním ve škol-
ních lavicích těžko poznali, protože „zkušenosti jsou nesdělitelné“ 
a není nad osobní prožitek a uvědomění si reálného života. Teore-
tické znalosti jsou tedy vhodně doplňovány i jinými způsoby vzdě-
lávání. To vše řadí tuto školu, toto pracoviště k institucím, které vy-
užívají moderních způsobů vzdělávání.
Kdyby však nebylo zapálených učitelů, kteří obětují svému povolá-
ní mnohdy i osobní pohodlí a volno a také žáků, kteří se chtějí takto 
vzdělávat, nepodařilo by se vůbec nic. Proto všem patří poděková-
ní, učitelům, žákům, vedení školy, bez jejichž podpory by se toto 
vše nemohlo uskutečňovat. Laťka je nastavená vysoko a věříme, 
že i nadcházející školní rok bude úspěšný pro všechny zaintereso-
vané. Pracoviště Přívoz totiž startuje nový školní rok s označením 
„Fakultní škola - Fakulty logistiky a krizového řízení Univerzity  
Tomáše Bati ve Zlíně“.

Střední škola gastronomie,
hotelnictví a lesnictví Bzenec

Střední škola gastronomie, 
hotelnictví a lesnictví Bzenec 
 Školní rok 2016/2017 na odloučeném 

pracovišti Přívoz



Dřevorubec Junior 2017
Stává se již tradicí, že se v jarních křivoklátských lesích na půdě SLŠ 
a SOU Křivoklát  setkávají mladí evropští dřevorubci, aby se zú-
častnili soutěžní přehlídky žáků při práci s motorovou pilou. Neji-
nak tomu bylo i letos, kdy se v soutěži Dřevorubec junior 2017 ve 
dnech 26. - 28. dubna 2017 utkalo celkem 34 závodníků z šesti 
zemí -  Bulharska, České republiky, Polska, Rakouska, Sloven-
ska a Srbska.
Soutěž probíhala přesně v souladu s mezinárodními pravidly, po-
dle kterých se soutěžilo v disciplínách: výměna řetězu, kombino-
vaný řez, přesný řez, odvětvování a kácení. Souběžně však také 
probíhaly v doprovodných  disciplínách jako hod sekyrou, práce 
s vyvážecí soupravou či řezání břichatkou, kterých se mohl zú-
častnit každý, tedy i veřejnost.
Soutěž totiž nebyla uzavřenou akcí spřátelených lesnických škol, 
výkony mladých dřevorubců mohl obdivovat kdokoli. Této mož-
nosti hojně využili zástupci odborné veřejnosti i občané přilehlých 
vesnic a žáci nedalekých škol.
Celá akce proběhla v přátelském a sportovním duchu a mohla tak 
naplnit svůj hlavní cíl, a sice umožnit mladým dřevorubcům navá-
zat přátelství s jejich evropskými kolegy a motivovat je k další práci 
a k dalšímu sebezdokonalování.
Bzenecké družstvo ve složení Daniel Slovák a Miroslav Zach, žáci 
LR3A, reprezentovali naši školu a velmi dobře obstáli v silné konku-
renci domácích i zahraničních škol.
Daniel Slovák se umístil na druhém místě v soutěžní disciplíně 
KÁCENÍ a celkově na třetím místě v jednotlivcích.

Zkoušky z myslivosti 2016
Ve středu 12. října 2016 se na odloučeném pracovišti Bzenec – Pří-
voz konaly již tradičně myslivecké zkoušky. Letos se za účasti pana 
předsedy zkušební komise  MVDr. Pavla Pohanky a sedmi zkušeb-
ních komisařů, sešlo 11 adeptů myslivosti, aby zhodnotilo své vě-

Střední škola gastronomie, hotelnictví a lesnictví Bzenec 
 odloučené pracoviště Přívoz
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domosti, získané v průběhu studia ve škole a zkušenosti nabyté při 
práci v mysliveckých sdruženích i osobní zálibě.
Po zahájení zkoušek ředitelem školy panem Mgr. Liborem Marčí-
kem, devět chlapců a dvě dívky prověřili své znalosti v  oborech: 
historie myslivosti, myslivecká legislativa, myslivecká zoologie, lo-
vectví, střelectví, myslivecká kynologie a chov a péče o zvěř. Kromě 
jednoho žáka, který neuspěl v jednom oboru, ale v ostatních ano, 
všichni žáci prospěli ve všech oborech, z toho 3 žáci s vyznamená-
ním, z nich nejlépe si vedl Michal Dvořák.
Celkově proběhly zkoušky ve velmi dobré a přátelské atmosféře, 
díky organizačnímu zajištění ze strany pana Michala Stříže i dob-
ré přípravě žáků. Doufáme, že celá akce bude dobrým příkladem 
pro ostatní žáky i veřejnost a zájemců o myslivost bude nadále  
přibývat.

Slavnostní dopoledne v Buchlovickém 
zámeckém parku
V areálu buchlovického zámeckého parku se uskutečnilo 23. června 
2017 slavnostní předávání výučních listů, závěrečných vysvědčení 
a profesních osvědčení pro absolventy Střední školy gastronomie, 
hotelnictví a lesnictví Bzenec, příspěvkové organizace. Z rukou ře-
ditele školy Mgr. Libora Marčíka převzalo tyto dokumenty 11 absol-
ventů učebního oboru Lesní mechanizátor a 3 absolventi učebního 
oboru Rybář.
Po slavnostním předávání následovaly další slavnostní obřady, kte-
ré si v ničem nezadají se starobylými zvyky. Do Cechu Hubertova 
bylo nově přijato 6 mladých myslivců a do Cechu Petrova pak 3 
mladí rybáři. Mezi mysliveckými a rybářskými tradicemi je tento 
obřad dominantní. Patří k nejhezčím, ale také k zavazujícím z hle-
diska myslivecké a rybářské morálky a etiky. 
Adepti po pasování převzali příslušné glejty, které je opravňují 
hrdě se hlásit ke své příslušnosti a dělat čest svému stavu.
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V pátek 5. května tohoto roku vládl kolem hotelu Junior a školy ne-
zvyklý ruch. Každý jiný pátek by všichni prchali pryč od školy a těšili 
se na volný víkend. Tentokrát se naopak sjížděli ke škole i se svými 
rodiči a přáteli. Po poledni jsme totiž vyráželi na další poznávací 
zájezd do zahraničí, a to do Belgie a Velké Británie.
Sobotu 6. května jsme strávili v  belgických Bruggách. Bruggy, to 
je vzácně zachovaná středověká zástavba. V 17. století byli obyva-
telé nešťastní, protože říční nánosy znemožnily dosavadní spojení 
s mořem a tím pádem upadly Bruggy do zapomnění. Dnešní ná-
vštěvníci jsou nadšení z nádherně dochovaných domů a především 
průplavů, které mnohdy nahrazují ulice. Prostě takové Benátky 

Belgie. Samozřejmě jsme absolvovali vyhlídkovou plavbu po 
grachtech, dali jsme si vyhlášené hranolky (o které se stále vedou 
spory, kdo je vlastně pro lidstvo objevil a jako první začal vyrábět), 
na závěr jsme zavítali do prodejny pravých belgických pralinek. Ně-
kteří ochutnali i belgické pivo, ale těžko se vybírá, když je v prodej-
ně na výběr z 80 druhů.
Odpoledne jsme se zastavili v přímořských lázních Ostende. Přes 
silný vítr a studenou vodu v Severním moři (16 stupňů) se našlo ně-
kolik málo odvážlivců, kteří si namočili ve slané vodě aspoň nohy.
Nocleh byl připravený v městě Dunkerque, které je velmi známé 
z dějin 2. světové války.
V neděli jsme pak po důkladné pasové a hraniční kontrole mohli 
eurotunelem projet na území Spojeného království Velké Británie a 
Severního Irska. První den jsme celý strávili v Londýně. Prošli jsme 
všechna historická místa v centru. Asi největší zážitek byl na pro-
slulém londýnském oku, odkud byl nádherný výhled na střed Lon-
dýna. Posezení u kávy nebo čaje na Trafalgarském náměstí nebo 
návštěva Národní galerie tamtéž, to už byl jen třešničky na dortu 
tohoto dne.
V  pondělí jsme vyrazili mimo Londýn. Navštívili jsme královský 
hrad Windsor s proslulou Kaplí svatého Jiří, kde se dodnes scházejí 
nositelé Podvazkového řádu a kde je mimo jiné pohřben známý 
král Jindřich VIII. Odpoledne jsme zamířili do Oxfordu. Prošli jsme 
se prostory světoznámé univerzity, kde se mimochodem natáčely 
některé scény z  filmů o Harry Potterovi. Při procházce chodbami 
jsem mimoděk čekala, kdy se zpoza rohu vynoří Hermiona nebo 
Ron. 
Poslední den jsme opět celý strávili v Londýně. Tentokrát nás čekaly 
anglické korunovační klenoty v pevnosti Tower, samozřejmě jsme 
se prošli i po mostě Tower Bridge, někteří stihli i divadlo světově 
proslulého dramatika Williama Shakespeara The Globe. Po poled-
ni jsme se lodí dopravili do Greenwiche, kde nás čekala prohlídka 
Námořního muzea a především známé hvězdárny, kterou prochází 
nultý tzv. greenwichský poledník. Po procházce bývalou oborou 
Jindřicha VIII. – dnešní greenwichský park už na nás čekal autobus 
a cesta eurotunelem domů do Bzence.
Sice jsme byli po celonočním přejezdu unavení, ale plní dojmů  
a zážitků.

Další poznávací zájezd do zahraničí, 
tentokrát do Belgie a Velké Británie…
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Stalo se již tradicí, že první prázdninový víkend vyjíždí ze Bzence 
bílý autobus se žlutým slonem – nezaměnitelný dopravní prostře-
dek CK ABC Tours, plný nadšených cestovatelů. Letos již po šesté 
zaplnilo autobus „zdravé jádro“ SPS JAROSLAV, rodinní příslušníci a 
hlavně dobří přátelé a kamarádi – prostě bezvadná parta jako vždy. 
Kolem půlnoci se začala sjíždět auta plná velkých a cinkajících za-
vazadel na bzenecké náměstí. Když přijel autobus, řidiči se nestačili 
divit, kolik kufrů a tašek jsme schopni natěsnat do zavazadlového 
prostoru. Proč? Protože nás čekaly 4 večery na jednom místě a my 
přece nebudeme sedět po suchu. Cesta byla tentokrát krátká, pro-
tože letošním cílem bylo nedaleké Slovinsko – pro většinu z nás 
dosud neznámá země, o níž jsme toho mnoho nevěděli, neviděli 
ani neslyšeli. Naší průvodkyní byla Maruška, která nás před dvěma 
lety při zájezdu na sever, do Slovinska lákala. Sami jsme poznali, že 
volba byla správná, že je to nádherná země, v níž je možné najít 
všechno – hory, jezera, vodopády, moře. 
Viděli jsme snad vše, co se vidět dalo.
První den začínal procházkou uvnitř soutěsky Vintgar s řadou kas-
kád a vodopádů. A pak nás svou krásou ohromilo ledovcové jezero 
Bled. Romantická jízda na loďkách na poutní místo „Blejski Otok“ 
uprostřed jezera s  kostelem a staroslovanským hřbitovem byla 
úžasným zážitkem našeho putování. Poté jsme se zastavili u jezera 
Bohinj, které jsme rovněž mohli pozorovat z vrcholu hory po prud-
kém výjezdu lanovkou Vogel u osady Ukanc. Posledním přírodním 
úkazem prvního dne byl velkolepý vodopád Savica, který zhlédli 
pouze ti, kteří vyšlapali několik stovek prudkých přírodních scho-
dů. A pak už nás čekalo ubytování v  hotelu Tabor v  Sežaně, kde 
jsme strávili 4 noci, včetně výborných snídaní a večeří. Personál 
hotelu se o nás staral jako o vlastní, vždy s úsměvem nám vyšli se 
vším vstříc – a konečně jsme byli na zájezdě, kde jsme se domluvili 
svým rodným jazykem . 
Druhý den jsme zahájili návštěvou a prohlídkou ve výrobně pršu-
tu ve městě Lokev na Krasu. Ochutnali jsme maso sušené na moř-
ském vzduchu. Jedná se o slovinskou delikatesu, která nám byla 
ve velkém množství předložena společně s  vynikajícím místním 
červeným vínem. Rovněž jsme – oděni do ochranných pracovních 
obleků, které vyvolaly všeobecné veselí – byli na exkurzi přímo ve 
výrobně. A pak nás čekal přístav Piran /slovinské Benátky/ a výletní 
středisko Portorož, kde jsme odpoledne strávili na pláži. Moře bylo 
hluboké, vstup byl pouze ze schůdků, které byly obité kovem. Když 
jsme se vraceli v  pozdních odpoledních hodinách do autobusu, 

nohy i ruce některých účastníků krvácely, jak je zranily ostré schůd-
ky.  Večeře a posezení u našich přírodních tekutých produktů však 
všechny rány a únavu vyléčily.
Třetí den nás čekal výlet do „zahraničí“ - do nedalekého italského 
Terstu. Prošli jsme historické město a nádherný zámek Miramare 
i s okolními zahradami. Odpoledne jsme strávili v letovisku Grado 
s  písečnými plážemi. Tentokrát jsme si užili pochodování v  moři 
– pláž byla v nedohlednu a mělká voda teploty kávy jen po pás. 
Někteří si nasbírali krásné škebličky a došlo i ke kousnutí krabem. 
Čtvrtý den byl jeden z nejzajímavějších. Dopoledne jsme navštívili 
Postojenskou jeskyni – známý evropský pojem s množstvím pod-
zemních sálů plných bizardních útvarů. Společně jsme poobědvali 
v  luxusním hotelu a pak jsme se přemístili na Predjamský Grad – 
jednu z nejznámějších a nejzajímavějších staveb Slovinska. Pak nás 
čekala v Lipici návštěva stájí slavného chovu ušlechtilých koní Lipi-
cánů s poutavým výkladem místního zaměstnance. A posledním 
zážitkem tohoto dne byla návštěva vinného sklepa spojená s od-
bornou degustací. Při koštu zaznělo i několik slováckých písniček 
o víně.
Nastala poslední noc a balení zavazadel.
Poslední den byl rozloučením s krásami Slovinska. Krásy a snažení 
lidského ducha jsme poznali v hlavním městě Ljubljani. Někteří vy-
jeli lanovkou k hradu a pozorovali město z výšky. Prošli jsme starý 
trh na nejstarším ljubljanském náměstí, poseděli u kávy, nakoupili 
suvenýry. Nádherný den. 
A pak už nastalo poslední loučení s nádhernou zemí, plnou přírod-
ních krás i historických památek, kterou její obyvatelé milují a chrá-
ní si ji, jsou milí a ochotní k turistům. Nikde jsme se nesetkali s neo-
chotou, naopak se všichni usmívali a ve všem nám vycházeli vstříc. 
Tentokrát jsme si vezli nejenom výborné slovinské víno a pršut, ale 
jak se říká i „slunce v duši“. Nezapomenutelné zážitky, které v nás 
zanechala před odjezdem předtím neznámá země, zůstanou hlu-
boko zapsány v našich srdcích a věříme, že na tento zájezd bude-
me dlouho vzpomínat. 
Vše doplnilo počasí jako na objednávku a výborná parta lidí, kteří 
vytvořili perfektní kolektiv plný dobré nálady a vzájemných úsmě-
vů.
V autobuse už bylo rozhodnuto o zájezdu na příští rok. Přání vět-
šiny – BENELUX. Dle informací paní ředitelky CK jsme prý vybrali 
opět skvěle a budeme stejně jako letos nadšeni.
Za všechny účastníky zájezdu Jitka Jablonická

Poznávací zájezd do Slovinska
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Jak je jistě známo, korepetitorem a také členem našeho SPS JARO-
SLAV je MgA. Lukáš Hurtík Ph.D., který kromě svého zaměstnání 
- učitel hry na klavír a korepetitor na ZUŠ PhDr. Zbynka Mrkose 
v Brně a pedagog hry na varhany na Janáčkově konzervatoři v Os-
travě – věnuje hudbě, především varhanní, většinu svého volného 
času. V letošním roce byl Lukáš Hurtík opět organizátorem varhan-
ních koncertů z cyklu Cesta po varhanních skvostech. Účinkujícími 
byli nejen jeho studenti z Janáčkovy konzervatoře v  Ostravě, ale 
i studenti Konzervatórie v Bratislavě pod pedagogickým vedením 
Mgr. art. Petera Reifferse. Právě v průběhu této akce se zrodila myš-
lenka o další spolupráci – tentokráte sborové, protože Peter je diri-
gentem smíšeného sboru v Trnavě. A od počáteční myšlenky neby-
lo daleko ke zdárnému provedení. Souhlas města, abychom mohli 
koncert v  kostele uskutečnit v  rámci Bzenecké poutě, domluva 
s panem farářem, vyplnění žádosti o povolení koncertu v kostele, 
zajištění ubytování, stravování, plakátů, programu pro naše hosty 
a samozřejmě výběr skladeb pro společný koncert. Několik e-mailů 
a telefonátů a už jsme netrpělivě očekávali autobus s našimi zahra-
ničními přáteli.
Po vynikajícím obědě v hospůdce u Lokálky a krátké procházce po 
Bzenci se naši přátelé ubytovali v hotelu Junior. Generální zkouška 
v kostele sv. Jana Křtitele ve Bzenci probíhala od 15. hodiny a ko-
lem půl páté do kostela přicházeli první posluchači. 
Koncert sborů uvedl místní kněz Jerzy Piotr Szwarc. V první části 
koncertu zazpíval z kostelního kůru SPS JAROSLAV pod vedením 
paní dirigentky Ludmily Höhnové za doprovodu Lukáše Hurtíka, 
v  druhé části pak před oltářem hosté - Chrámový spevácký zbor 
Cantica Sacra Tyrnaviae pri jezuitskom kostole v Trnave pod vede-
ním Petera Reifferse. Obrovský potlesk sklidily 2 závěrečné skladby 
v  podání šedesátičlenného pěveckého tělesa, které vzniklo spo-
jením obou sborů. Závěrečného slova se ujal čestný člen našeho 
sboru pan starosta Pavel Čejka. Dirigenti a korepetitor tentokráte 
nedostali /jak bývá zvykem/ květiny, ale perníková srdce Z pouti.

Největší radostí a odměnou pro nás všechny byl potlesk, úsměvy  
a poděkování posluchačů a diváků. 
Po dobrém výkonu nás čekala zábava. Členové obou sborů se 
společně přemístili do podzemních prostor nedalekého vinařství 
Vinum Moravicum, kde bylo nejenom posezení, občerstvení, ale 
především ochutnávka vín a prohlídka sklepů s  poutavým a od-
borným výkladem Jitky a Jendy Bezchlebových. Patří vám oběma 
srdečný dík nás všech za ochotu a čas, který jste nám všem věno-
vali v době, kdy se většina Bzenčanů bavila a užívala si pouťových 
radovánek. Lidové písničky, které se zpívají na Moravě i Slovensku, 
zněly za doprovodu Mišových houslí a Tomovy kytary  až do půl-
noci.
V neděli dopoledne se naši přátelé zúčastnili slavnostní mše svaté 
před bzeneckým kostelem. Hosté  obdivovali především různoro-
dost lidových krojů v průvodu. Ve 13 hodin byl sraz před Zámec-
kým vinařstvím, kde byla domluvena prohlídka i s degustací. A měli 
jsme se na co těšit. Provázel nás Ing. Josef Bártek, který poutavou 
formou vyprávěl nejenom o samotném závodě, výrobě vína, ale 
vše prokládal humornými historkami a tím si získal pozornost i srd-
ce všech zúčastněných. Sklepními prostory se ozýval mezi odbor-
ným výkladem smích a rozezněla se i sborová Alleluja. U kulatého 
stolu pak při degustaci už opět zpívali všichni včetně Jožky a dal-
ších návštěvníků, kteří se k naší skupině přidali. Vynikající, úžasné 
– tak zněla pochvalná slova z úst našich přátel. Ještě jednou obrov-
ský dík našemu průvodci.
Pak už nás čekala nejsmutnější chvíle našeho společně stráveného 
času – loučení. Poslední děkování, objetí a mávání na odjíždějící 
autobus.
Na shledanou, přátelé, sejdeme se  9. – 10. 9. 2017, kdy členové SPS 
JAROSLAV odjíždějí na pozvání do Trnavy. 

Za SPS JAROSLAV
Jitka Jablonická, jednatelka

Družební návštěva pěveckého sboru z Trnavy na Bzenecké pouti
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Dne 8. 7. 2017 se na tenisových kurtech v zámeckém parku uskutečnil 1. ročník nohejbalového turnaje. I přesto, že skoro celou noc pršelo, 
se sobotní počasí náramně vyvedlo a na turnaji se sešlo 13 týmů z celého okresu. Nálada byla úžasná a turnaj proběhl v naprosto přátelské 
atmosféře. Nakonec turnaj vyšel i domácím hráčům, kteří po velmi vyrovnaném finálovém zápasu podlehli týmu z Bohuslavic 2:1 na sety, 
když rozhodující set prohráli 10:9. Na třetím místě byl tým z Moravského Písku a čtvrté místo zůstalo týmu z Domanína. Všechna tato muž-
stva získala za umístnění poháry a drobné předměty bzeneckých sponzorů.
Tímto bych chtěl poděkovat panu Kantorákovi, Kuncovi, Sommerovi, Fialovi, Suttnerovi, vinařství Bzenia a firmě Vatax za poskytnutí spon-
zorského daru a dále bychom chtěli poděkovat tenisovému klubu za pronajatí celého tenisového areálu.

Jan Šon

Novoveští draci se letos zúčastnili Mistrovství Evropy klubových posádek dračích lodí ve francouzském městě Divonne-les-Bains. Součástí 
jejich posádky byli také naši tři rodáci, a to Radek Kovář, Marian Gabriel a František Dufek. 
Posádka týmu ONV-BOX bojovala o medaile na všech třech tratích závodů, a to – 200m, 500m a 2000m. Draci bojovali o příčky v hlavní  
a nejsilnější kategorii Premier Open. Na věhlasné a nejdelší trati, dva tisíce metrů, se posádce podařilo vybojovat krásnou třetí příčku. 
Domů si tedy hrdě přivážejí bronzovou medaili z ME dračích lodí ve Francii.
Pro posádku ONV - BOX ovšem sezóna zdaleka nekončí. Čeká je ještě jeden závod Českého poháru, kdy pojedou vybojovat medaile na 
MČR do Račic.

Popis fotky:
Posádka ONV-BOX na ME dračích lodí ve Francii. Radek Kovář (horní řada- první zleva), Marian Gabriel (horní řada-druhý zleva), František Dufek 
(spodní řada- pátý zleva)

NOHEJBaLOVý

TURNaJ

Novoveští dragoni bodují na ME ve Francii 



V Kyjově obecně prospěšná společnost Fénix působí již od 
roku 2012. Letos v roce 2017 došlo v Sociálně-psychiatrickém 
centru Fénix k významným organizačním změnám. Informace 
o nových i zavedených službách poskytla vedoucí denního sta-
cionáře Mgr. Radka Galanová

Od začátku roku  2017 nabízíme novou registrovanou sociální 
službu – sociální rehabilitaci. Tato služba je bezplatná. Je urče-
na lidem, kteří mají duševní potíže. Jsou v situaci, kdy se například 
chystají na návrat z léčebny a potřebovali by někoho, kdo by je 
podpořil. Služba má pomoci lidem, kteří ztratili svou sebejistotu 
a sebedůvěru, přitom ale musí řešit problémy, například v oblasti 
práce, bydlení, hospodaření s penězi, vztahů, a neví si rady. Tato 
služba je poskytována jak v ambulanci – Urbanova 625, tak v teré-
nu, v domácím prostředí nebo na veřejných místech.

Již zavedenou a osvědčenou službou je denní stacionář. Do cílové 
skupiny patří zejména lidé trpící Alzheimerovou chorobou nebo 
jiným typem demence. Lidé se sem dostanou na základě dopo-
ručení lékaře–psychiatra nebo neurologa. Provozní doba denního 
stacionáře je každý všední den od 8:00 do 15:00 hodin. Tato služba 
je úhradová. Uživatelé platí 30 Kč za hodinu, podle skutečně strá-
veného času v denním stacionáři.

A jak vypadá pobyt ve stacionáři? V  úvodu každého dne  dáme 
prostor uživatelům, aby se s námi podělili o to, čím momentálně 
žijí. Potom následují nejrůznější aktivity. Nabízíme tělesné cvičení, 
procházky po okolí. Oblíbený je poslech hudby, zpěv nebo arte-

terapie. Pro posílení kognitivních schopností  zařazujeme do pro-
gramu skládačky, různé doplňovačky, kvízy nebo trénink paměti. 
Držíme se zásady, že tyto činnosti mají přinášet nejenom poznání, 
ale také radost a oživení. Jde nám o to, aby se u nás senioři cítili 
dobře, bezpečně a volně. Lidé s demencí u nás mohou strávit pří-
jemný a smysluplný den, zatímco jejich rodina se v  klidu věnuje 
jiným záležitostem.

Dvakrát do měsíce se v budově SPS Fénix schází svépomocná sku-
pina pečujících o lidi s Alzheimerovou nemocí nebo jiným typem 
demence, kde rodinní pečující získají cenné informace a prostor ke 
sdílení nelehkých zkušeností, které s  sebou přináší život s  člově-
kem postiženým demencí.

Sociálně-psychiatrické centrum Fénix sídlí v Kyjově naproti letního 
kina na Urbanově ulici č.p. 625.

Další informace případní zájemci o služby najdou na interne-
tových stránkách http://www.fenix-centrum.cz a na Facebooku.

Kontaktujte naše pracovníky na telefonu 602699146 nebo 
774740889.

Tým SPC Fénix

foto: 
Stacionář 1 – Prostory denního stacionáře Sociálně-psychiatrického 
centra Fénix v Kyjově)

KyjovsKý Fénix pomáhá nemocným i pečUjícím
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Kříženec rotvajlera, 3 – 4 roky, 30 kg. Hod-
ný, čistotný, odčervený a očkovaný. Mazlivý 
medvídek, nevhodný k velkému psovi, 
malé psy snáší, zvyklý na vodítku, vhodný 
pro výcvik. Má rád svůj klid, dobře snáší 
kotec, miluje žrádlo a procházky.

Labradorský retrívr, 3 roky, 30 kg. 
Odčervený a očkovaný, zdravý, zvyklý 
na vodítko i kotec. Čistotný a hodný pes, 
vhodný i do bytu a dětem.

Kříženec, 10 – 13 let, 20 kg. Našel se  
v Ratíškovicích, asi ho někdo vyhodil. Hůře 
vidí a slyší, ale procházky a dobré masíčko 
má stále rád. Hodný i na ošetřování, hledá-
me pro něj klidný domov.

Kříženci amerického staffordšírského teriéra a kokršpaněla, 4 měsíce, v dospělosti cca 
20 kg, krátká hladká srst, 1 fenka a 3 psíci, odčervení, zdraví, neskáčou a nekoušou. 
Dobře socializovaná štěňátka vhodná i do bytu.
Jména: Fifinka, Bobík, Pinďa a Myšpulín (náš čtyřlístek)

Kříženec německého ohaře nebo labrado-
ra, 2 – 3 roky, 33 kg.. Aktivní pes, zdravý, 
odčervený a očkovaný. Vhodný na zahradu, 
nesnáší dobře malý kotec, zvyklý na vodít-
ko, k jiným psům velmi ostražitý, nádherná 
čokoládová barva srsti.

Kříženec německého ovčáka, 1 – 2 roky, 35 
kg. Odčervený, očkovaný, zdravý, zvyklý 
na vodítku i v kotci, vhodný do domku se 
zahradou, snášenlivý k jiným psům.

Kříženec yorkšírského teriéra, 1 rok, 6 kg. 
Hodný a poslušný, očkovaný a odčervený, 
velmi milý pejsek, který má rád lidi i ostatní 
psy, vhodný do bytu i k dětem, neštěká.

Labradorský retrívr, 1 – 2 roky, 30 kg. 
Klidný a hodný pes, čistotný, odčervený 
a očkovaný. 
Snášenlivý k jiným psům, miluje vodu, 
zvyklý na vodítko a kotec, vhodný do bytu 
i pro rodinu s dětmi.

aLIaLI

BOHOUŠEKBOHOUŠEK

ŠTĚŇaTaŠTĚŇaTa

REXREXMaXMaX

LENNYLENNY

RONRON

FRODOFRODO
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Naše organizace provozuje již jedenáctým rokem útulek pro opuš-
těná a týraná zvířata ve Bzenci. Během let zůstali jen opravdu za-
pálení dobrovolníci. V současné době se na provozu útulku aktivně 
podílí 11 dobrovolníků, kteří bez nároku na odměnu odpracují prů-
měrně 7 hodin denně. O víkendech i o svátcích. Kolektiv útulku pro 
psy a kolektiv útulku pro kočky…
Rozdělení, ale přesto každý den v kontaktu a vzájemně si pomáha-
jící. Praxe, zkušenosti a hlavně vytrvalost. Za každého počasí. Každé 
ráno a každé odpoledne. 

Útulky máme dva, na náměstí máme útulek pro kočky a kotec pro 
nemocné psy, kteří potřebují akutní veterinární péči. Útulek pro 
psy najdete v areálu bývalých kasáren, kde máme dřevěnou chat-
ku a 8 kotců s velkým výběhem pro venčení psů. V současné době 
se staráme o 36 koček a 20 psů. Aktivně se snažíme snižovat popu-
laci bezprizorních koček ve Bzenci pomocí kastračního programu. 
Naši psi jsou dvakrát denně pouštěni do výběhu o rozměrech cca 
200 m2, kde si hrají a běhají. Kočky mají k dispozici vnitřní prostory 
o rozměrech cca 30 m2 a k tomu stále přístupné venkovní voliéry 
s instalovanými škrabadly a stromy pro šplhání a hovění si ve výš-
kách.

V roce 2016 jsme přijali do útulku 44 psů. Z toho 16 psů z katas-
tru našeho města. V tomto roce jsme zatím našli nový domov 33 
psům a 8 jsme vrátili majitelům. Dále se podílíme na zprostředko-
vání adopcí psů i koček, o které se z nějakého důvodu majitelé ne-
mohou postarat, a pomocí webových stránek a sociálních sítí jim 
hledáme nové domovy. Náš útulek přijme ročně do péče více než 
50 koček. Všechny kočky starší 6 měsíců a kocouři starší 10 měsíců 
jsou ještě v útulku vykastrováni a očkováni proti infekčním choro-
bám. Až na ojedinělé jedince najdou všechny kočky nový domov.

Účastníme se dostupných charitativních akcí, jako Naplňte misky 
v  útulcích, Psí přání, Kočičí přání, pomocí ohlášené veřejné sbír-
ky a transparentně vedeného bankovního účtu shromažďujeme 
finanční prostředky na provoz útulku. Měsíčně potřebujeme cca 
15.000,- Kč. Finanční prostředky používáme na nákup krmiva, po-
destýlky pro kočky, veterinární péči, úklid a údržbu prostor útulku 
a neposlední řadě na investice.

Nemalou měrou nám pomáhá město Bzenec přerozdělováním 
sponzorských darů, které každoročně poskytuje neziskovým  

organizacím pracujícím v našem městě. Na rok 2016 jsme obdrželi 
56.000,- Kč. Cca 7.000,- Kč měsíčně si vyděláme péčí o psy a kočky 
okolních obcí. 
Zbývající finanční prostředky získáváme také od drobných dárců, 
kteří pravidelně nebo jednorázově náš útulek podporují. Velký dík 
patří Nadačnímu fondu Pes v nouzi z Prahy, který nám pomáhá již 
třetím rokem.

Rok 2016 byl pro nás výjimečný hlavně v tom, že započala výstavba 
nového areálu útulku pro opuštěné psy v ulici Karla Klosterman-
na. Zásadním způsobem se o tuto akci zasadilo současné vedení 
města, které chápe nutnost takového zařízení v  době, kdy se na 
ulicích ocitá stále více nechtěných psů a zákon neumožňuje jakou-
koliv kontrolu a postih neukázněných a nezodpovědných majite-
lů. Oplocený pozemek o výměře 1500 m2 s karanténou a skladem 
krmiva výrazně usnadní práci našich dobrovolníků a zlepší život 
našich psích svěřenců.
Prostornější výběhy a čisté skladovací prostory, procházky do sou-
sedního lesa…
Chtěli bychom mimo jiné i touto cestou poděkovat vedení města 
za podporu a zapůjčení pozemku s vybudovanou infrastrukturou. 
Naše organizace sama bude do výstavby nového útulku investo-
vat cca 200 tis. Kč z  peněz ušetřených v  minulých letech z  darů  
a příspěvků.
V novém útulku odpracovali naši dobrovolníci a přátelé útulku více 
než 150 brigádnických hodin. Budeme opravdu rádi, když se na 
naši výzvu zapojí i obyvatelé našeho města. Budete vítáni, ozná-
mení o konání brigády najdete na kabelové televizi a webových 
stránkách útulku Bzenec. 

V neděli 1. 10. 2017 pořádáme 11. ročník charitativní akce HaPPY 
DOG DaY 2017 v  areálu Jezdecké stáje ve Bzenci. Na tuto akci  
srdečně zveme všechny majitele psů a přátele našeho útulku.

Rok 2016 byl úspěšný a vyčerpávající, a nyní v druhé polovině roku 
2017 je téměř jisté, že i ten bude plný šťastných konců a ponese se 
v duchu lásky k našim čtyřnohým mazlíčkům.

Děkujeme všem, kteří nám jakýmkoliv způsobem pomáhají.

za výbor
Radka Hájková

Liga na ochranu zvířat ČR, Pobočný spolek Bzenec
Zpráva o činnosti v roce 2016.
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HaPPY DOG DaY 2017
Liga na ochranu zvířat ČR, pobočný spolek Bzenec, ve spolupráci se spolkem LUCKY DOG Ratíškovice, Psí školou NOVARO, Kynologickým 
klubem Hodonín a Jezdeckou stájí Bzenec, pořádá u příležitosti Dne zvířat

11. ročník sportovně zábavného odpoledne pro psy a jejich pány
Kdy a kde: v neděli 1.10. 2017 ve 14,00 hod. v areálu Jezdecké stáje Bzenec
 (ze Bzence směr Strážnice, za přejezdem první odbočka doprava)
Program: 12.30 – 13.30 hod. Prezentace a veterinární přejímka
 (průkaz s platným očkováním nutný)
 14.00 – 17.00 hod. soutěže a doprovodný program)

Startovné za jednoho psa na celé odpoledne 100,- Kč.
Pro účast je nezbytné přihlásit se předem!
Přihlášky jsou k dispozici na webu útulku, v obchodě s chovatelskými potřebami Psí svět ve Bzenci. Přihlášky můžete odevzdat na místě, 
kde si je vyzvednete, poslat poštou na adresu :
Radka Hájková, Nádražřní 909, 696 81 Bzenec nebo poslat na e-mailovou adresu: radka.hajkova@quick.cz

Soutěže:
1. Výstava čistokrevných psů bez průkazu i s průkazem původu
2. Výstava kříženců
3. Soutěž o titul „Pes šikulka“
4. Překážková dráha
5. Podoba pána a psa

Přijďte se pochlubit se svým čtyřnohým kamarádem.
Všechny soutěže v přátelském duchu, uvítáme účast závodníků jakékoliv věkové kategorie. Rádi Vám poradíme.

Psi musí být po celou dobu trvání akce na vodítku. Vstupné dobrovolné. Občerstvení zajištěno.
Děti do 15 let, které se budou účastnit se psem – doprovod rodičů nutný!
Psům s kupírovanýma ušima bude po dobu akce vstup do areálu zakázán.

Výtěžek akce bude použit na provoz útulku pro opuštěná a týraná zvířata ve Bzenci. Přijďte nás podpořit!

Rozdělení čistokrevných plemen do kategorií:
Velká plemena nad 50 cm kohoutkové výšky, malá plemena pod 50 cm kohoutkové výšky.
Pro rozdělení je třeba se řídit oficiálním standardem plemene. V případě, že ve standardu je pes větší než fena a pes je vysoký nad 50 cm 
včetně, bude i fenka (i když je menší než 50 cm) posuzována mezi velkými plemeny. 
V případě nejasností volejte nebo pošlete dotaz e-mailem.

HRaDIŠŤaN KONCERT
4.11. V 19.00 HOD., KULTURNÍ DŮM BZENEC 
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V roce 2015 město Bzenec pokračovalo ve výstavbě a opravě místních komunikací, veřejného osvětlení, opravě chodníků a revitali-
zací ploch v ulicích města. V tomto roce byla rovněž provedena  výměna oken a zateplení fasády  v mateřské škole.   
Celkový objem těch nejdůležitějších 17 akcí činil 16,5 milionu Kč.
Mezi ty stěžejní patřila oprava místní komunikace v ulici Aloise Jiráska, rekonstrukce MK v ulici Kollárova, oprava komunikace  Na Raj-
tárně, přestavba garáže na šatny ve fotbalovém areálu , veřejné osvětlení za kasárnami, veřejné osvětlení v Žerotínově ulici a veřejné 
osvětlení v zámeckém parku a na sběrném dvoře.
Bylo provedeno svislé a vodorovné značení  na přístupové cestě z kasáren do školního areálu, které výrazně zvýšilo bezpečnost 
školních dětí.
Dále byl vybudován chodník v ulici Sportovní,  chodník ke hřbitovu a chodník  v areálu základní školy, ale největší akcí byla rekon-
strukce MŠ spočívající ve výměně oken, zateplení a nové fasády.
Město zadalo  úpravu   ploch v ulici Nádražní s následující výsadbou stromů a keřů.
V ulici Fr. Šrámka a K. Čapka  byla provedena oprava kanalizace  a provedeny nové povrchy  ze zámkové dlažby.

ulice Karla Čapka po rekonstrukci 

chodník ke hřbitovu před opravou

ulice Žerotínova po rekonstrukci

ulice Kollárova před rekonstrukcí

chodník ke hřbitovu po opravě

ulice Karla Čapka před rekonstrukcí

ulice Kollárova po rekonstrukci

chodník ke hřbitovu po opravě

STaVEBNÍ 
aKCE 

v roce 

2015



SPOLEČENSKÁ KRONIKa
Blahopřejeme všem,
kteří nyní oslavují svá významná životní jubilea:

80 let
Marie Beňušková
Jiřina Míčková
Marie Polánková

85 let
Drahomíra Anselmi
Jaromíra Nevřivá
Jiřina Skotnicová
Miroslav Svobodník

91 let
Jaroslav Polášek

93 let
Libuše Holková

94 let
Larisa Nevřivá

95 let
Jaroslav Husták

96 let
Anna Doupovcová

Narodili se tito malí bzenečtí občánkové:

Radka Maria Hrincescu
Sebastien Kolesík
Bella Kutná
Marek Malár
Nora Otisková – první občánek Bzence v r. 2017
Vojtěch Stávek
Tomáš Vacho
David Vajčner
Julie Váňová

Loučíme se s občany, kteří opustili naše řady:

Eduard Goliáš
Radek Janík
Františka Kolébalová
Zdenka Lejsalová
František Novák
Zdena Zábelková

Uzavřené sňatky:

Rostislav Malík a Irena Strachotová, oba bytem Bzenec
Milan Stávek a Marie Tesaříková, oba bytem Bzenec
Bohuslav Suski a Michaela Stávková, oba bytem Bzenec

Marie a Josef Janíkovi – 60 let společného života
Jarmila a Ján Scirankovi – 60 let společného života
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Novinky 
z Občanské poradny Charity Kyjov

Občanská poradna Charity Kyjov již více jak dva roky poskytuje 
svoji službu každé první úterý v  měsíci na Městském úřadu ve 
Bzenci v době od 12.30 do 15.30. Letošní léto jí přineslo význam-
né jubileum. Je tomu již deset let, co se zrodila sociální služba 
poskytující pomoc a podporu osobám, nebo rodinám v nepříz-
nivé životní situaci z důvodu dlouhodobé nezaměstnanosti nebo 
dlouhodobého nepříznivého zdravotního stavu a s  tím spojené 
problémy – finanční nedostatek, zadlužování jedinců finančními 
půjčkami, problémy s udržením stávajícího bydlení. 
Za tuto dobu prošla radikálním vývojem, zlomovým rokem byl 
rok 2010, kdy se začaly mezi lidmi objevovat první případy zadlu-
žení, které již sami dlužníci nedokázali řešit jiným způsobem než 
tzv. „osobním bankrotem“, a od této doby také radikálně stoupl 
počet osob s exekučními příkazy a jejich následky.
Poradna pomáhá dlužníkům jejich situaci zadlužení a exekucí  
řešit - také pomocí sepisování a podání Insolvenčního návrhu. 
Dosud pracovník fungoval v procesu řešení oddlužení jako po-
radce a průvodce - zodpovědnost, podpis i odeslání návrhu  
náležela dlužníkovi. 
Aktuální novinkou v  této oblasti je novela Insolvenčního záko-
na, která nabyla účinku 1.7.2017, která řeší nově způsob podá-
vání Návrhu na povolení oddlužení (také jako Insolvenční návrh)  
a regulaci firem poskytujících služby v oblasti oddlužení. Odzvoní 
tedy konečně různým podvodným firmám, co z  lidí pod slibem 
pomoci z bezvýchodné situace vylákaly jen další nemalou sumu 
(i 10 – 20 tis.), sepsaly Návrhy na povolení oddlužení, o kterých 
musely vědět, že nemají šanci u Krajského soudu uspět? 
Dle § 390a novely musí být návrh na povolení oddlužení za dluž-
níka sepsán a podán advokátem, notářem, insolvenčním správ-
cem, nebo tzv. akreditovanou osobou. I dlužník je oprávněn Ná-
vrh na povolení oddlužení podat sám, a to za předpokladu, že 
má právnické nebo ekonomické vzdělání v magisterském studij-
ním programu či pokud vykonal zkoušku insolvenčního správce.  
V případě, že za dlužníka dle novely sepíše Návrh na povolení 
oddlužení advokát, notář nebo insolvenční správce, náleží takové 
osobě odměna v maximální výši 4 000,- Kč (6 000,- Kč v případě 
oddlužení manželů). Pokud dané úkony učiní akreditovaná oso-
ba, žádná odměna jí nenáleží. Cílem právní úpravy je zabránit tzv. 
„oddlužovacím společnostem“ nabízejícím dlužníkům pomoc 
před zahájením insolvenčního řízení, aby profitovaly z tíživé ži-
votní situace a nedostatečné informovanosti dlužníků.
Občanská poradna je bezplatná služba se základními principy uni-
verzálnosti, anonymity a nestrannosti, kdy Charita - jako samostat-
ná nezisková organizace – poskytuje sociální služby dle Zákona  
o sociálních službách, které jsou registrované u Ministerstva prá-
ce a sociálních věcí. Dodržení mlčenlivosti o uživatelích a jejich 
situaci je povinností pracovníků Poradny.
Od začátku letošního roku Poradnu ve Bzenci navštívilo celkem  
8 osob (7 žen, jeden muž), převážně ze Bzence. Nejčastější řešená 
témata byly majetkoprávní vztahy, právní systém a právní ochra-
na, dluhy a sociální dávky, možnost využití další sociální služby. 
Někteří uživatelé služby se zajímali o možnost finanční pomo-
ci od Charity Kyjov. Nejvíce Poradnu navštěvují osoby ve věku  
27 – 65 let.  
Pracovník Poradny bude na Městském úřadě ve Bzenci přítomen 
ve dnech: 3. 10., 7. 11. a 5. 12. 2017 v době od 12.30 do 15.30.
Tato služba je finančně podporovaná Ministerstvem práce a soci-
álních věcí, Jihomoravským krajem a obcemi ORP Kyjov.

Mgr. Karla Blahůšová, vedoucí OP, sociální pracovnice
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V naší školce se sluníčko stále směje a každý měsíc se něco děje.  
A jinak tomu nebylo ani od letošní zimy do jara. S malými divadélky 
jsme se vydali za pohádkami a děti poznávaly různé druhy loutek. 
U pohádek jsme zůstali i při návštěvě místní knihovny a při karne-
valovém veselí, kde děti soutěžily a tančily. S akcemi se za poslední 
půlrok roztrhl pytel. Děti předvedly své výtvarné umění při výrobě 
velikonočních přání. Předškoláci navštěvovali vzdělávací program 
Bílé Karpaty, kde tentokrát nahlédli do života hmyzu, také se podí-
vali do hvězdárny ve Veselí nad Moravou. Za menšími dětmi přijelo 
do školky velké planetárium, které se jim moc líbilo. S blížícím se 
koncem školního roku děti na zahradě oslavily Den dětí různými 
soutěžemi, na výletě v Dinoparku a Zoo Vyškov chodily po stopách 
dinosaurů. Podívali jsme se i do bzeneckého zámku na pávy a ka-
čenky, kde děti hledaly schovaný poklad. Na závěr školního roku 
byli naši předškoláci pasováni na školáky. A tímto pomalinku končí 
náš letošní pohádkový školní rok a už se těšíme na prázdniny a na 
další dobrodružství, která nás čekají v následujícím školním roce.

Kolektiv MŠ I.
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